
 

 

 

Folketingets Sundheds- og Ældreudvalg har den 3. november 2020 stillet følgende 

spørgsmål nr. 151 (Alm. del) til sundheds- og ældreministeren, som hermed besvares.   

 

Spørgsmål nr. 151:  

”Hvad er status for ministerens møderække med de faglige organisationer og patient-

organisationer om disses input til en kommende sundhedsaftale?” 

 

Svar: 

Regeringen ønsker fortsat en åben og inddragende proces som afsæt for forhandlin-

ger og aftale i 2021. Vi vil derfor løbende holde møder med relevante aktører om ele-

menterne i en sundhedsreform i det omfang, det er muligt. Eksempelvis havde jeg af-

talt møde med KL og Danske Regioner om deres fælles pejlemærker for fremtidens 

sundhedsvæsen her i november måned, som desværre måtte udskydes.     

Det er vigtigt for mig at sige, at arbejdet med en sundhedsreform ikke skal være en 

”skrivebordsøvelse”, ŵeŶ at COVID-19-situatonen naturligvis har ændret på den 

proces, vi har ønsket. Det er fx ikke hensigtsmæssigt at belaste sundhedsvæsenet 

yderligere med stormøder og lignende i en situation, hvor alle kræfter skal bruges på 

at bekæmpe virus.  
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